
1 

 

Białe Błota, 26.10.2021 r. 

 
BRG.0002.13.2021 

 

Protokół 

z XLVII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, która odbyła się 26.10.2021 r.  
w świetlicy w Łochowie, ul. Jałowcowa 7 

Sesja trwała: od godziny 15:00 do 18:10 
Sesję prowadził: Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz 
Sekretarz obrad: Krzysztof Kocikowski 
Protokolant posiedzenia: Katarzyna Lutkowska 
Przebieg sesji został transmitowany, utrwalony za pomocą urządzenia rejestrującego obraz  
i dźwięk i stanowi załącznik do niniejszego protokołu, który jest informacją publiczną. 

W sesji udział wzięli:  

1. Radni Gminy Białe Błota (w posiedzeniu wzięło udział 20 członków) 
2. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator 
3. Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska 
4. Sołtysi sołectw Gminy Białe Błota 
5. Przedstawiciel Kancelarii Prawnej mec. Agnieszka Krawczyk 
6. Pracownicy Urzędu Gminy Białe Błota 
7. Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Andrzej Szmytka   
8. Mieszkańcy 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie XLVII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz stwierdzenie 
quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XLIV, XLV, XLVI  Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 
4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 
6. Informacja Wójta Gminy o wykonaniu uchwał w okresie między sesjami.  
7. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał.  
8. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2021 
2) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2021-2032 
3) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
4) w sprawie zmiany uchwały nr RGK.0007.138.2011 Rady Gminy Białe Błota z dnia 27 

października 2011r. w sprawie nabycia nieruchomości gruntowych.  
5) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Lisi Ogon. 
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6) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Łochowo. 
7) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Łochowo. 
8) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego wraz ze zmianą miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenu położonego w rejonie ulic Wczasowej, Osiedle i Przylesie w miejscowości Ciele, 
gmina Białe Błota. 

9) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego wraz ze zmianą miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenu położonego w rejonie ulicy Ceramicznej w miejscowości Kruszyn Krajeński, gmina 
Białe Błota. 

10) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  dla terenu położonego w rejonie ulicy Rowiec w obrębie ewidencyjnym 
Białe Błota, gmina Białe Błota. 

11) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w Cielu.  
12) w sprawie nadania nazwy obiektowi sportowemu w Łochowie przy ul. Dębowej 18D 
13) zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy 

Białe Błota.  

9. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami.  
10. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami.  
11. Zakończenie obrad XLVII Sesji VIII Kadencji. 

Ad. 1. Otwarcie XLVII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz stwierdzenie 
quorum. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz otworzył obrady powitał wszystkich zebranych. 
Sprawdzono obecność. 
 
Ad. 2. Wybór sekretarza obrad. 
 
Na sekretarza obrad zaproponowano kandydaturę radnego Krzysztofa Kocikowskiego. 
 
Głosowano w sprawie: 
Wybór na funkcję sekretarza obrad radnego Krzysztofa Kocikowskiego.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (14) 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Patrycja 
Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew 
Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 
 
NIEOBECNI (7) 
Anna Banaszek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Krzysztof Michalak, Sławomir Ossowski, 
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Magdalena Sznajder, Łukasz Wyszomirski 
 
Kandydatura radnego Krzysztofa Kocikowskiego na sekretarza obrad została przyjęta. 
 
Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad XLIV, XLV, XLVI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 
 
Radna Magdalena Sznajder powiedziała, że protokół z poprzedniej sesji jest niekompletny brakuje 
wypowiedzi pań, które składały skargę do ZAZu, nie ma w ogóle wystąpień tych pań, nie jest to 
odnotowane w protokole, dla niej ten protokół jest nieważny, ponieważ nie jest kompletny. 
Przewodniczący zapytał, o który protokół chodzi i poinformował, że na sporządzenie protokołu jest 
dwa tygodnie i 7 dni na podjęcie działań zmierzających do zmiany protokołu, w tym momencie ten 
termin został przekroczony. Radna powiedziała, że protokół został sporządzony z posiedzenia sesji z 
dnia 31 sierpnia 2021.  
 
Przewodniczący odczytał pouczenie dotyczący ochrony danych osobowych. 
 
Pracownik Biura Rady Gminy Katarzyna Lutkowska odpowiedziała, że w pkt 9 Interpelacje i 
zapytania radnych wraz z odpowiedziami jest przytoczona wypowiedź skarżących, w protokole jest 
to strona 35, jest także adnotacja, że trzecia ze skarżących zrezygnowała z odczytania oświadczenia i 
później to oświadczenie odczytała Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz przypomniał, że procedura jest taka, że dwa tygodnie 
jest na sporządzenie protokołu i 7 dni od publikacji na uwagi i poprawki, następnym razem należy 
wcześniej reagować.  
 
Do obrad dołączył radny Jacek Krzyżanowski. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z obrad XLIV, XLV, XLVI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (18) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, 
Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk 
Sykut, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Magdalena Sznajder 
 
NIEOBECNI (2) 
Karolina Lachowicz, Krzysztof Michalak 
 
Protokoły z obrad XLIV, XLV, XLVI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota zostały przyjęte. 
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Ad. 4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 
 
W sprawie ustalenia porządku obrad przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poinformował, że 
Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji radna Magdalena Sznajder chciałaby wnieść do 
porządku obrad uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi nr BRG.1510.11.2021 na czynności w 
postępowaniu administracyjnym w zakresie wydania decyzji przez Wójta Gminy Białe Błota. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
Wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Nr 
BRG.1510.11.2021 na czynności w postępowaniu administracyjnym w zakresie wydania decyzji 
przez Wójta Gminy Białe Błota.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (19) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, 
Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk 
Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (2) 
Karolina Lachowicz, Krzysztof Michalak 
 
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad. 
 
Głosowano w sprawie: 
Ustalenia w sprawie porządku obrad. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (19) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, 
Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk 
Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (2) 
Karolina Lachowicz, Krzysztof Michalak 
 
Porządek obrad został przyjęty. 
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Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poinformował radnych, że miał przyjemność 
uczestniczyć w uroczystościach Święta Edukacji w szkole w Łochowie, poinformował także, że w 
Biurze Rady Gminy jest dostępna informacja o oświadczeniach majątkowych radnych, można 
zapoznać się z ewentualnymi uwagami. 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut, który poinformował 
radnych, że w czasie, kiedy zastępował Przewodniczącego w czynnościach wpłynęło pismo z 
Regionalnej Izby Obrachunkowej odnośnie deklaracji do naszej gospodarki śmieciowej. Prezes 
zakwestionował pozyskiwanie danych: imię ojca i imię matki podatnika. Pisząc wyjaśnienie do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej podano, że imię ojca i imię matki jest nam potrzebne przy 
prowadzeniu egzekucji, jednak dzisiaj wpłynęła informacja do Rady Gminy, że Regionalna Izba 
Obrachunkowa uchyliła uchwałę w całości. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator sprostował tę 
informację, podając, że uchylenie nastąpiło w części, która była kwestionowana. Nie musimy 
podejmować nowej uchwały, korygujemy formularz dokumentu. 

Ad. 6. Informacja Wójta Gminy o wykonaniu uchwał w okresie między sesjami.  

Wójt poinformował radnych o swojej działalności w okresie międzysesyjnym, przedstawił zakres 
działań i wyniki postępowań, jeżeli chodzi o postępowania publiczne. Wójt wymienił zadania, w 
których dokonano podpisania umów, w których dokonano wyboru najkorzystniejszych ofert oraz 
zadania, gdzie przekazane zostały place budów poszczególnych inwestycji.  

Przewodniczący Rady Gminy dopowiedział, że gmina ma zapewnione ponad 10 250 000 zł na 
przepompownie ścieków wraz z jej oczyszczaniem. Poseł Ewa Kozanecka pilnuje tematu, jeżeli 
chodzi o naszą gminę. Wójt potwierdził, że sprawa dotyczy Funduszu Inwestycji Strategicznych, to 
jest ocena wniosków, które zostały złożone przez poszczególne gminy, wnioski zostały rozpatrzone 
pozytywnie. Tak jak zakłada procedura oczekujemy na przygotowanie i wystawienie na naszą gminę 
promesy przez Bank Gospodarstwa Krajowego i po tym okresie tej promesy wstępnej będziemy 
mieli 6 miesięcy na rozpisanie przetargu pod tą inwestycję. Jeżeli wyłonimy wykonawcę w tym 
okresie przystąpimy do realizacji robót na podstawie tak zwanej promesy zasadniczej. Wójt 
zapowiedział, że będzie konieczność ze strony radnych, aby zabezpieczyć na tą inwestycję 5% od 
wartości przyznanej inwestycji. 

Ad. 7. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poinformował, że w sołectwie Białe Błota został 
wybrany nowy sołtys, którym został Kazimierz Jadomski. Przewodniczący pogratulował nowemu 
sołtysowi wyboru. 

Ad. 8. Podjęcie uchwał: 
 
1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2021. 

Głosowano w sprawie: 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2021.  
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Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (19) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, 
Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk 
Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (2) 
Karolina Lachowicz, Krzysztof Michalak 

W trakcie głosowania zarządzanego przez Przewodniczącego głos zabrała Skarbnik Gminy Katarzyna 
Strzygocka-Kowalska, która chciała zgłosić autopoprawki. Przewodniczący poinformował, że 
głosowanie jest w trakcie. Skarbnik zauważyła, że urząd łączy się zdalnie i jest opóźniony przekaz. 
Wójt zarekomendował by autopoprawki zostały wprowadzone, bo są to zmiany dotyczące przede 
wszystkim dochodów, wydatków w funduszach sołeckich, są one na tyle istotne, że należałoby je 
wprowadzić do uchwały budżetowej. Przewodniczący poprosił o stanowisko radcę prawnego. 
Mecenas przyznała, że autopoprawka może być wprowadzona przed głosowaniem. Przewodniczący 
poinformował mecenas Agnieszkę Krawczyk, że głosowanie się już zakończyło. 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.108.2021 zmieniającą uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2021. 

2) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2021-2032 

Przewodniczący odnotował przybycie radnej Karoliny Lachowicz. 

Wójt Gminy Dariusz Fundator zauważył, że jeżeli nie wprowadzono zmian do budżetu to również 
zmiany do Wieloletniej Prognozy Finansowej w formie autopoprawek nie mogą mieć zastosowania. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2021-2032.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 
Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
Wyszomirski 
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NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Michalak 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.109.2021 w sprawie zmian Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2021-2032. 

3) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Sołtys Kruszyna Krajeńskiego Anetta Steltmann poprosiła o udzielenie głosu. Sołtys zaznaczyła, że 
jesteśmy w okresie wzrostu cen, dzisiaj radni mają podjąć uchwałę dotyczącą określenia stawek. 
Sołtys przedstawiła radnym i mieszkańcom zestawienie stawek w innych gminach, zapytała 
wnioskodawcę czy w tym ciężkim czasie jest konieczne obciążanie mieszkańców wzrostem 
podatków, kolejną podwyżką. Idąc za przykładem gmin ościennych może odstąpimy od 
podniesienia podatku i zaczniemy szukać oszczędności. 

Wójt gminy powiedział, że należy dokonać pewnego podsumowania, które dotyczy zmian, jeżeli 
chodzi o stawki podatkowe na przyszły rok. Regulacje, które stosujemy dotyczą wzrostu o stopień 
inflacji, są to regulacje inflacyjne zaproponowane przez Ministerstwo Finansów, zostały one 
przedstawione podczas Komisji Budżetu. Istotą działania jest dbanie o dochody gminy i aktualizację 
tych dochodów w wyniku inflacji, czeka nas szereg inwestycji, które zaplanowaliśmy do realizacji, a 
bez dochodów własnych, które będą indeksowane o stopień inflacji, będzie nam trudno podołać 
tymże zadaniom. Zdaniem wójta zasadne jest poddać pod głosowanie ten wniosek. 

Radny Łukasz Wyszomirski przypomniał, że na początku kadencji przyjęto zasadę, że jeżeli chodzi o 
kwestie podatkowe to praktycznie nie ruszamy, tylko zwiększamy o stopień inflacji, aby uniknąć 
sytuacji, która była w poprzednich latach, że przychodzi taki moment, że trzeba podnieść podatki i 
później ten skok jest dramatyczny o kilkanaście lub nawet kilkadziesiąt procent. Nasza koncepcja 
jest taka, że co roku jest korekta wyłącznie o stopień inflacyjny. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy radny Henryk Sykut potwierdził, że na Komisji Budżetu było to 
szczegółowo omówione, przegłosowaliśmy propozycje wzrostu o wskaźnik inflacji i zdaniem 
radnego te podatki może nie są najniższe, ale utrzymujemy pewien poziom proporcji. Radny dla 
przykładu podał stawki za budynki mieszkalne wykorzystywane do działalności gospodarczej. 
Wiceprzewodniczący przyznał rację Pani sołtys, że skokowy wzrost cen odbywa się w każdej 
dziedzinie, dotyczy to mieszkańców i przedsiębiorców. 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
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Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 
Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Michalak 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.110.2021 w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od nieruchomości. 

4) w sprawie zmiany uchwały nr RGK.0007.138.2011 Rady Gminy Białe Błota z dnia 27 października 
2011r. w sprawie nabycia nieruchomości gruntowych. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie zmiany uchwały nr RGK.0007.138.2011 Rady Gminy Białe Błota z dnia 27 października 
2011r. w sprawie nabycia nieruchomości gruntowych.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 
Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Michalak 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.111.2021 w sprawie zmiany uchwały nr 
RGK.0007.138.2011 Rady Gminy Białe Błota z dnia 27 października 2011r. w sprawie nabycia 
nieruchomości gruntowych. 
 
5) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Lisi Ogon. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Lisi Ogon.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
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Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 
Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Michalak 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.112.2021 w sprawie nadania nazwy ulicy w 
miejscowości Lisi Ogon. 

6) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Łochowo. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Łochowo.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 
Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Michalak 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.113.2021 w sprawie nadania nazwy ulicy w 
miejscowości Łochowo. 

7) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Łochowo. 

Radny Sławomir Ruge zapytał czy Rada Sołecka pozytywnie zaopiniowała te propozycje. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska potwierdził, że było to 
omawiane na Komisji. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Łochowo.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
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ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 
Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Michalak 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.114.2021 w sprawie nadania nazwy ulicy w 
miejscowości Łochowo. 

8) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
wraz ze zmianą miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w 
rejonie ulic Wczasowej, Osiedle i Przylesie w miejscowości Ciele, gmina Białe Błota. 

Radny Łukasz Wyszomirski Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i 
Środowiska poinformował radnych, że podczas Komisji zdania radnych na ten temat były 
podzielone. Jest to teren, co do którego nie mieliśmy pełnej informacji, jak bardzo zmieni się tam ta 
funkcja. Jesteśmy czujni przeciwko możliwości budowania bloków, dlatego te głosowania tak się 
rozłożyły. Głos zabrała Natalia Zielińska pracownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i 
Nieruchomościami, powiedziała, że temat nasunął się podczas rozmów z potencjalnymi 
inwestorami, którzy zaczęli dopytywać o budownictwo wielorodzinne i szeregowe na tym terenie, 
dokonując analizy stwierdziliśmy, że przede wszystkim dominuje budownictwo mieszkaniowe 
jednorodzinne i chcielibyśmy pozostać przy tym ładzie przestrzennym, aby go nie zaburzać. Chcemy, 
aby tam pozostało budownictwo mieszkaniowe jednorodzinne ewentualnie z dopuszczeniem 
zabudowy bliźniaczej. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
wraz ze zmianą miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w 
rejonie ulic Wczasowej, Osiedle i Przylesie w miejscowości Ciele, gmina Białe Błota.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 
Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Michalak 
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Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.115.2021 w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wraz ze zmianą miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w rejonie ulic Wczasowej, 
Osiedle i Przylesie w miejscowości Ciele, gmina Białe Błota. 

 
9) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
wraz ze zmianą miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w 
rejonie ulicy Ceramicznej w miejscowości Kruszyn Krajeński, gmina Białe Błota. 

Głos zabrała sołtys Kruszyna Krajeńskiego Anetta Steltmann, która chciałaby poznać zdanie Urzędu 
Gminy, jakie plany są względem ulicy Ceramicznej i chciałaby się dowiedzieć, kto rozpoczął analizę o 
charakterze funkcjonalnym, jak czytamy w uzasadnieniu uchwały, do sporządzenia planu w tym 
obszarze. Kto wystąpił z wnioskiem, czy jest to inicjatywa pracowników, czy jest może jakiś 
przedsiębiorca. Sołtys skierowała pytanie do Urzędu Gminy: w rejonie ulicy Ceramicznej mamy ulicę 
Białobłocka, Leśną, dlaczego te plany nie zostały połączone? Od dwóch lat sołectwo zabiega o 
zmianę miejscowego planu w celu pozyskania działek od KOWRU. Sołtys zadała pytanie odnośnie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki rolnej przy ulicy Lipowej, gdzie też 
plan miejscowy blokuje sołectwo Kruszyn Krajeński, nie możemy postawić sklepu i co na tej 
Ceramicznej urząd planuje. Radny Łukasz Wyszomirski Przewodniczący Komisji Gospodarki, 
Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska poinformował, że zostało przedstawione radnym, że firma 
zgłosiła zapotrzebowanie żeby poszerzyć swoją działalność. Pracownik Referatu Gospodarki 
Przestrzennej i Nieruchomościami Natalia Zielińska potwierdziła, że plan jest na wniosek 
inwestorów. Jest on w takiej części podjęty tylko i wyłącznie, dlatego, że w międzyczasie powstał 
tam plan zakładający linie energetyczną. Docelowo pierwsza uchwała była na przystąpienie dużo 
większego obszaru, z tego wynika uchylenie poprzedniej uchwały o przystąpieniu do sporządzenia 
planu miejscowego. Sołtys Kruszyna Krajeńskiego zapytała, dlaczego kompleksowo nie idziemy z 
miejscowymi planami, jeżeli sołectwo od dwóch lat stara się o plan ulicy Białobłockiej, Leśnej można 
by to było zrobić jedną zmianą planu. Natalia Zielińska odpowiedziała, że podjęte działanie jest 
takie, ze względu na złożony przez firmę wniosek, powstał na razie dla tego terenu, żeby powstał 
plan większy musimy zrobić większą analizę. Plan linii wysokiego napięcia pokrzyżował nam plany. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
wraz ze zmianą miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w 
rejonie ulicy Ceramicznej w miejscowości Kruszyn Krajeński, gmina Białe Błota.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 
Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
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Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Michalak 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.116.2021 w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wraz ze zmianą miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w rejonie ulicy Ceramicznej w 
miejscowości Kruszyn Krajeński, gmina Białe Błota. 

 
10) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla terenu położonego w rejonie ulicy Rowiec w obrębie ewidencyjnym Białe Błota, gmina Białe 
Błota. 

Dariusz Fundator Wójt Gminy Białe Błota wniósł autopoprawki wskazujące na położenie ulicy 
Rowiec w miejscowości Drzewce. Załącznik graficzny do projektu uchwały zastępuje się 
załącznikiem graficznym do przedmiotowej autopoprawki. Przewodniczący Komisji Gospodarki, 
Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska zaznaczył, że Komisja zasugerowała dopisek, żeby była 
miejscowość Drzewce, choć administracyjnie są to Białe Błota. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
Autopoprawka zgłoszona przez Wójta Gminy dot. zmiany tytułu, par 1 i pkt 3 załącznik graficzny.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 
Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Michalak 

Autopoprawka została przyjęta. 

O głos poprosił radny Sławomir Ossowski, który poprosił wójta o kilka słów wyjaśnienia odnośnie 
miejscowego planu w miejscowości Drzewce, czemu on służy, co ma tam powstać, aby wszyscy 
wiedzieli. Wójt odpowiedział, że planowane jest na tym obszarze zlokalizowanie cmentarza dla 
parafii z Murowańca, stąd też podjęte zostały działania w tym zakresie. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
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terenu położonego w rejonie ulicy Rowiec w obrębie ewidencyjnym Białe Błota, gmina Białe Błota.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (19) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 
Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Maria Wolsztyńska 
 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Michalak 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.117.2021 w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w 
rejonie ulicy Rowiec w obrębie ewidencyjnym Białe Błota, gmina Białe Błota. 

11) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w Cielu. 
 
Radny Łukasz Wyszomirski Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i 
Środowiska poinformował radnych, że kawałek drogi ulicy Myśliwskiej jest gruntem prywatnym i tą 
uchwałą mamy zgodzić się na wykupienie. 

Sołtys Kruszyna Krajeńskiego Anetta Steltmann zauważyła, że w 2019 roku była procedura 
wykonania dokumentacji projektowej budowy ulicy Myśliwskiej w Cielu i mamy zapisy w opisie 
przedmiotu zamówienia, gdzie w punkcie 8 zamawiający, czyli Urząd Gminy wymaga, aby 
zamówienie zostało zrealizowane w terminie do 30 grudnia 2019 roku. Za termin realizacji uznaje 
się uzyskanie przez wykonawcę ostatecznej decyzji administracyjnej zezwalającej na realizację 
inwestycji decyzją ZRID. Sołtys zapytała, dlaczego w 2019 roku była decyzja wywłaszczeniowa a w 
tej chwili jest wniosek o wykup działki, gdzie właściciel powinien już być tych praw pozbawiony. 
Wójt Gminy Białe Błota powiedział, że przy ZRIDach następuje wykup, to nie jest wywłaszczenie na 
zasadzie nieodpłatnego przejęcia gruntu, jest to wykup, dlatego przystąpiliśmy do oszacowania 
wartości tejże nieruchomości. Biegły będzie to szacował, ale bez zgody Rady Gminy nie możemy 
dokonać takich czynności, to jest naturalna procedura, która odbywa się przy każdym tego typu 
działaniu w zakresie ZRID. Sołtys zapytała o termin. Termin w dokumentacji określony jest na 2019 
rok a mamy rok 2021, sołtys zapytała czy projektant nie wywiązał się z zobowiązania, które 
podpisał. Wójt odpowiedział, że w trakcie realizacji tego projektu wystąpiły okoliczności, które 
uzasadniały konieczność przedłużenia trwania tejże umowy o prace, które wcześniej nie były 
możliwe do przewidzenia, stąd też aneksy do tej realizacji następowały sukcesywnie. Było szereg 
prac, które należało wykonać a wcześniej te działania nie były możliwe do przewidzenia. 
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Głosowano w sprawie: 
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w Cielu.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 
Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Michalak 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.118.2021 w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie nieruchomości położonej w Cielu.  

12) w sprawie nadania nazwy obiektowi sportowemu w Łochowie przy ul. Dębowej 18D. 
 
Przewodniczący przypomniał, że ta uchwała była już procedowana, ale została uchylona, ponieważ 
był zły zapis, jeżeli chodzi o wprowadzenia uchwały, po jakim czasie i musimy jeszcze raz ją 
uchwalić. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie nadania nazwy obiektowi sportowemu w Łochowie przy ul. Dębowej 18D.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 
Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Michalak 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.119.2021 w sprawie nadania nazwy 
obiektowi sportowemu w Łochowie przy ul. Dębowej 18D. 
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 13) zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe 
Błota. 
 
Radny Krzysztof Kocikowski zauważył, że w kwestii planu prac Komisji dyskusja toczyła się dość 
szeroko, momentami bardzo burzliwie. Radny złożył wniosek o zmianę terminów i zaproponował 
nowe terminy wraz z godzinami. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
wniosek radnego Krzysztofa Kocikowskiego dot. zmiany terminów 24.11.21.godz. 13.00; 8.12.21 
godz. 13.00; 22.12.21 godz. 13.00.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (19) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr 
Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk 
Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Aleksandra Lubońska 
 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Michalak 
 
Wniosek radnego Krzysztofa Kocikowskiego został przyjęty. 

Głosowano w sprawie: 
zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (19) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr 
Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk 
Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Aleksandra Lubońska 
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NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Michalak 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.120.2021 zmieniająca uchwałę w sprawie 
zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota. 

14) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.11.2021 na czynności w postępowaniu 
administracyjnym w zakresie wydania decyzji przez Wójta Gminy Białe Błota. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder poinformowała radnych, że 
dnia 3 października 2021 r. do Przewodniczącego Rady Gminy Białe Błota za pośrednictwem Urzędu 
Gminy Białe Błota wpłynęła skarga, która została przekazana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
Skarga ta dotyczyła czynności w postępowaniu administracyjnym w zakresie wydania decyzji przez 
Wójta Gminy Białe Błota. Chodzi o brak jakichkolwiek ruchów ze strony urzędu w związku z 
wpłynięciem skargi w dn. 22 kwietnia 2021 r. do wójta na trwające czynności w przedmiotowej 
sprawie, nie wszczęto w związku z tym żadnych czynności, osoba skarżąca nie uzyskała żadnych 
odpowiedzi od Pana wójta od kwietnia, w związku, z czym wystąpiła do nas ze skargą na brak 
odpowiedzi ze strony urzędu i na podjęcie działań w postępowaniu administracyjnym. Komisja 
Skarg, Wniosków i Petycji jednogłośnie przyjęła skargę za zasadną z racji nieterminowej odpowiedzi 
na skargę złożoną do wójta. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator powiedział, że sprawę 
szczegółowo wyjaśnialiśmy podczas Komisji. Po stronie urzędu nie ma złej woli, jeśli chodzi o 
procedowanie w zakresie wniosku, który złożył mieszkaniec Gminy Białe Błota, czynności są w tej 
chwili w realizacji. Decyzja zostanie niebawem wydana. Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji Magdalena Sznajder zauważyła, że nie znaczy to, że była mieszkańcowi udzielona odpowiedź 
na pismo, z którym zwrócił się do Pana wójta w dn. 22 kwietnia, obowiązkiem urzędu jest 
odpowiadanie mieszkańcom na pisma. Wójt zgodził się z tym, zauważył, że wyjaśniane były 
przyczyny, dla których nie nastąpiła ta odpowiedź. Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji Magdalena Sznajder powiedziała, że na pytanie Komisji, dlaczego skarżący nie uzyskał 
odpowiedzi na złożoną skargę usłyszeliśmy, że po prostu ta skarga się gdzieś zadziała i tak wyszło. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.11.2021 na czynności w postępowaniu 
administracyjnym w zakresie wydania decyzji przez Wójta Gminy Białe Błota.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (13) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof 
Kocikowski, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 
Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 
Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra 
Lubońska, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 
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NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Michalak 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.121.2021 w sprawie rozpatrzenia skargi Nr 
BRG.1510.11.2021 na czynności w postępowaniu administracyjnym w zakresie wydania decyzji 
przez Wójta Gminy Białe Błota. 
 
Ad. 9. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami. 

Jako pierwszy głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota radny Henryk Sykut, który 
powiedział, że na bieżąco składa do urzędu wnioski, zapytania, które dotyczą ważnych dziedzin życia 
Gminy, ale chciał podzielić się z radnymi spostrzeżeniami co do zakończonego przetargu odnośnie 
gospodarki śmieciowej. Z tego, co widzieliśmy na forach internetowych przeszła dyskusja, że jedne 
samorządy zrobiły to lepiej, drugie gorzej. Zdaniem Wiceprzewodniczącego powinniśmy ten okres 
dwuletni wykorzystać na poprawę naszej działalności w gospodarce śmieciowej, bo to, co się 
zadziało od poprzedniego przetargu do tego przetargu, to były tylko skuteczne działania naszych 
mieszkańców, że byli w stanie skutecznie segregować i masa zmieszanych odpadów w sektorze I 
zmalała o 151 ton, w drugim sektorze ona się zwiększyła, ale tam pewnie przybyło więcej osób. 
Wiceprzewodniczący zaznaczył, że jego uwagi są załączone do protokołu z poprzedniej sesji, 
dzisiejsze wystąpienie także zostanie dołączone do protokołu z dzisiejszych obrad (Załącznik). 
Wiceprzewodniczący odczytał główne tezy, które jego zdaniem powinny być poddane pod szeroką 
dyskusję, aby dojść do pewnych rozwiązań, które umożliwią ograniczenie masy śmieciowej a 
szczególnie tej uciążliwej masy, która jest zmieszana.  

Przewodniczący odnotował, że obrady opuściła radna Patrycja Harczenko-Staszewska oraz radny 
Sławomir Ossowski. 

Radny Piotr Mądrzyński nawiązał do ulic, przyszła jesień znowu ulice będą zalewane, radny zapytała 
czy ktoś z urzędu zainteresował się sprawami podjazdów do posesji, masa mieszkańców robi kostkę 
na swoich posesjach sprowadzając wodę na ulice, mamy wówczas podtopienia. Czy urząd coś w tym 
kierunku robił, żeby mieszkańcy zakładali odwodnienia liniowe a nie odprowadzali wodę na ulice. 
Radny podał przykład ul. Cudne Manowce w Zielonce, na całym odcinku są dwie posesje, które mają 
odwodnienie liniowe zrobione, a z reszty podjazdów woda idzie na ulice i później są podtopienia, 
później płacimy duże pieniądze za wywożenie deszczówki. Radny zaproponował, aby tym 
mieszkańcom, co mają odprowadzenia deszczówki na ulice nakładać kary albo wniosek, aby to 
zrobili, naliczać opłaty za odprowadzanie wody na ulice. Radny skierował się do Pani Skarbnik: 
Ochotnicza Straż Pożarna w Białych Błotach prosiła zapytać o pieniądze ze zwrotu, błędnie 
naliczone, radny poprosił, aby tą sprawę wyjaśnić. Radny Piotr Mądrzyński zauważył, że mieszkańcy 
skarżą się, że bardzo długo trwa zwrot pieniędzy za wymianę piecy ekologicznych, poprosił Wójta, 
aby się tym zainteresować.  

Radna Magdalena Sznajder w imieniu mieszkańców sołectwa Ciele zapytała, kto jest 
odpowiedzialny za projekt ścieżki pieszo-rowerowej w sołectwie Ciele, która stała się komedią i 
pośmiewiskiem nie tylko w gminie Białe Błota, ale również na całą Polskę. Barierki to nie wszystko, 
doszły kolejne kontrowersje związane ze znakami. 100 m można jechać rowerem, potem przez  
100 m trzeba rower przenieść, potem 100 m rowerem pojedziecie, potem znowu trzeba rowerem 
przejść i tak mamy jazdę rowerem z fitnessem, z dźwiganiem ciężarów. Podczas deszczy tworzą się 
bardzo duże kałuże, które utrudniają kierowcom przejazd przez ulicę. Z tego, co mówili mieszkańcy, 
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to nie musimy się martwić, bo dostali odpowiedź z urzędu, że obniżymy pola, które są wzdłuż 
ścieżki. Ciekawe ile ta ścieżka będzie nas jeszcze kosztowała nerwów i pieniędzy, które moglibyśmy 
przekazać na inne ścieżki brakujące w innych sołectwach lub połączenie sołectwa Ciele, Zielonka, 
Prądki, Przyłęki z Białymi Błotami, bo cały czas tej ścieżki nie ma. Kolejna sprawa, o którą zapytała 
radna to jest przystanek u zbiegu ulic Źródlanej a drogi serwisowej, radna o to pyta, co sesję, minął 
miesiąc czy coś się z tym dzieje, jak wiemy warunki atmosferyczne są co raz gorsze, mieszkańcy nie 
stoją już na łące, stoją w bardzo grząskim gruncie, niedługo będzie śnieg. Radna Magdalena 
Sznajder skierowała zapytanie do radnych: głosowaliśmy nad skargą z Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji kilka osób się wstrzymało, zdaniem radnej w ten sposób ci radni uważają, że mieszkańcom 
nie należy się odpowiedź od wójta na złożoną skargę, jak Państwo wiecie od kwietnia do złożenia 
skargi minęło bardzo dużo czasu, radni się wstrzymali, czy uważacie, że mieszkańcom nie należy się 
odpowiedź od wójta? Radna przypomniała, że radnych wybrali mieszkańcy i powinni stanąć po ich 
stronie, a wstrzymali się, czyli mieszkaniec nie musi otrzymywać odpowiedzi? Niech sobie czeka 
dalej, chyba, że będzie to was dotyczyło, tak jak radna usłyszała na swojej Komisji „ja też kiedyś 
złożyłam jakieś papiery do urzędu, nie otrzymałam odpowiedzi, jestem za” dzisiaj ta osoba też się 
wstrzymała.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz powiedział, że element siłowni na placu zabaw 
Łochowic został zdemontowany, nie ma radny na to żadnego dokumentu, chciałby, aby był 
przestawiony w inne miejsce, poprosił o jakiś dokument, że ten element do sołectwa wróci. Przez 
miejscowość Lipniki, Kruszyn, Murowaniec przebiega światłowód prawdopodobnie jednego z 
operatorów, niektóre osoby mogą się podłączyć, niektóre nie, czy Urząd Gminy wydaje jakieś 
decyzje w tej kwestii, czy ma jakikolwiek wpływ na to, czy jest możliwość, aby mieszkańcy się 
podłączali. W Łochowicach, Łochowie na naszym terenie jest w tej chwili robiony plan 
rozmieszczenia sieci, do każdego domu będzie dostarczony światłowód, każdy będzie mógł się do 
niego podłączyć. A z tych informacji, które uzyskał Przewodniczący ten światłowód, który jest w 
Lipnikach, Kruszynie, który idzie w stronę Murowańca nie jest od wczoraj, jest od dłużej. 
Przewodniczący powiedział, że zatoczka w miejscowości Drzewce nie przekonuje go w żaden 
sposób, jego zdaniem jest tak dużo autobusów, że jeżeli byśmy zrezygnowali z jednego kursu, 
można by było na pętli, która jest zrobiona dla linii autobusowej MZK, przetransportować je do 
Łochowic, żeby mieszkańcy mogli dojechać do Urzędu Gminy. Przewodniczący poprosił o 
przeanalizowanie i przeprowadzenie przynajmniej dwóch kursów tych rannych linii 92. 

Radny Krzysztof Kocikowski złożył wniosek do wójta, odnośnie planów, które rząd planuje 
wprowadzić w przyszłym roku, od stycznia, chodzi o świadczenie 500+. Obecnie świadczenie to jest 
rozdysponowywane przez samorządy, od stycznia ma przejąć to Zakład Ubezpieczeń Społecznych. 
Radny poprosił o przygotowanie takiej informacji, analizy jak to wpłynie na budżet Gminy Białe 
Błota i czy to nie będzie tak znaczący wpływ, że sięgniemy apogeum naszego zadłużenia i 
zablokujemy pewne możliwości inwestycyjne, ewentualnego dalszego działania. Radny poprosił o 
odpowiedź na piśmie. Druga sprawa dotyczy Kanału Przyłęckiego, przy najbliższej okazji radny 
dostarczy zdjęcia jak wygląda stan Kanału na dzień dzisiejszy. Radny podziękował pozostałym 
radnym za jednomyślność przy głosowaniu nad planami prac Komisji Budżetu.  

Wójt odnosząc się do zadanych pytań w pierwszej kolejności przedstawił sytuację gmin, które 
zostały kiedyś połączone w tak zwany Aglomeracyjny Poznański System Gospodarowania 
Odpadami. Związek międzygminny funkcjonował przez kilka lat i w tym roku radni podjęli decyzję o 
tym, aby rozwiązać funkcjonowanie takiego związku i od nowego roku zarządzanie systemami 
przechodzi w kompetencje poszczególnych gmin. Powoływanie takiego międzygminnego związku 



19 

 

jest ryzykiem, wynika to z szeregu przyczyn. Wójt osobiście miał okazję wizytować jedną z 
największych instalacji w Polsce, która zagospodarowuje odpady zielone poprzez zagazowywanie 
tychże odpadów i uzyskiwanie półproduktów, które później można zagospodarowywać w 
gospodarstwach rolnych jak i w pielęgnacji roślin. Interesy poszczególnych gmin są różne, koszty 
prowadzenia takiego międzygminnego związku też są różne. Zdaniem wójta bardzo istotnym 
elementem w tym zakresie jest przede wszystkim kwestia związana z kosztami oraz z decyzjami 
środowiskowymi, które w zakresie prowadzenia tego typu działalności są również trudne do 
utrzymania. Odpowiadając radnemu Mądrzyńskiemu w kwestii zalewania ulic i pasów drogowych 
wodami deszczowymi wójt odpowiedział, że takie zjawisko obserwujemy i reagujemy na te zjawiska 
bardzo często. Podjęta została próba przygotowania stosownej uchwały, która miała regulować w 
gminie to zjawisko, jednak po konsultacjach z kancelarią prawną ustaliliśmy, że takiej uchwały nie 
możemy podjąć. Pozostają nam działania prewencyjne. Kierownik Referatu Dróg w miejscach, gdzie 
dochodzi do tego typu zdarzeń wysyła pisma do właścicieli posesji i wzywa do tego, aby dokonali 
zmian na terenach własnych posesji, aby wody były rozprowadzane po działce zamieszkiwanej przez 
danego właściciela. Robimy to na bieżąco, monitorujemy. Działamy też nieco szerzej, dzięki temu, 
że rozprowadzamy sieć kanalizacji deszczowej w Łochowie, likwidujemy przede wszystkim zatory, 
które się działy wcześniej. Jeśli chodzi o wymianę piecy i terminy wójt odpowiedział, że nie 
zaobserwował utrudnień w tym zakresie. Na bieżąco monitoruje tą kwestię, do urzędu tylko w tym 
roku wpłynęło blisko 180 wniosków i zostało rozpatrzonych pozytywnie już ponad 150. Wójt nie 
widzi przekroczenia terminów, być może wynikają one z jednostkowych zdarzeń. Jeśli chodzi o 
kwestie ścieżki pieszo-rowerowej w Cielu, wójt miał okazję wypowiadać się na ten temat zarówno w 
prasie lokalnej jak i w TVP Bydgoszcz. Wójt przedstawiał te kwestie przede wszystkim w zakresie 
bezpieczeństwa ruchu drogowego. Wyjaśnienia w zakresie obwieszczenia Ministra Infrastruktury 
nie podlegają dyskusji. Balustrady, które według wzorów, stosuje się przy budowie tego typu 
ścieżek, są zabezpieczeniem przed upadkiem z wysokości, jeżeli nawierzchnia, po której odbywa się 
ruch pieszych lub rowerzystów położona jest powyżej pół metra od poziomu terenu. Te 
uwarunkowania, które są brane pod uwagę przy projektowaniu, akceptowaniu są przeprowadzane 
zgodnie z przepisami i zgodnie z prawem. Wracając do przystanku przy ulicy Źródlanej, tak jak na 
poprzedniej sesji wójt wspominał, niestety mamy tutaj duży problem. Zarządca tej drogi, czyli 
Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad odrzuca nasze wnioski i kolejne projekty, które 
wnosimy do uzgodnienia. Jesteśmy na etapie złożenia kolejnego projektu, kolejnego wniosku, 
Generalna Dyrekcja rozpatruje go. Wójt ma nadzieję, że, przekonamy zarówno Generalną Dyrekcję, 
jak i instytucję opiniującą, czyli Komendę Miejską Policji, Zarząd Ruchu Drogowego i wyda 
pozytywną akceptacją w tym zakresie. Co do informacji związanych z demontażem siłowni w 
Łochowicach, wójt odpowiedział, że wszystko odbywa się zgodnie z planem nie widzi obaw. W 
kwestii inwestycji komercyjnych związanych z budową światłowodów, gmina w tym zakresie nie ma 
swojego udziału, jedynym udziałem są ewentualne uzgodnienia, co do terenów gruntów, są to 
zapytania, które kierują do nas wykonawcy i ci, którzy realizują te inwestycje. To nie jest inwestycja, 
którą realizuje gmina. Co do zapytań, które zostały skierowane w sprawie linii autobusowej 92, 
która miałaby być wydłużona do Łochowic, skierowaliśmy również do Zarządu Dróg i Komunikacji 
Miejskiej tego typu zapytanie, czekamy na odpowiedź, która będzie kluczowa, co do możliwości 
podjęcia stosownych decyzji. Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zapytał czy gmina ma 
wpływ na przyłącza światłowodu do budynków, wójt odpowiedział, że nie. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zarządził 10 min. przerwy.  

Obrady wznowiono po przerwie, przewodnictwo w obradach przejął Wiceprzewodniczący Rady 
Gminy radny Henryk Sykut. Na sali pozostali radni: Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Krzysztof 
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Kocikowski, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Magdalena Sznajder, Katarzyna 
Tomicka, Łukasz Wyszomirski. 

Ad. 10. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami. 

Mieszkanka Małgorzata Kasperuk zauważyła, że dużo rzeczy, o których chciała mówić, już zostało 
powiedziane, między innymi ścieżka w Cielu, jej wykonanie i sposób. Kolejną rzeczą jest propozycja 
jednego z radnych, który opuścił już obrady, z wczorajszej Komisji żeby zlikwidować część 
przystanków dla autobusu szkolnego, bo zbyt często trzeba się zatrzymywać, ruszać tym 
autobusem. Może warto byłoby gdyby właśnie zobaczyć jak daleko te dzieci mają do tego 
przystanku i wtedy dopiero mówić, że przejście kolejnych 100 czy 200 m często po polnych drogach, 
kałużach nie jest dla dzieci problemem wręcz byłoby to wskazane dla ich zdrowia. Owszem jest to 
wskazane, ale wtedy, kiedy jest ładna pogoda, kiedy można wyjść sobie na spacer, ale nie wtedy, 
kiedy te dzieci lecą rano przed godz. 7:00 na przystanek autobusowy później siedzą ładnych kilka 
godzin w szkole na lekcjach i później znowu z tego autobusu do domu, gdzie za chwilę będzie 
ciemno. Kolejna sprawa to sprawa poruszona przez radnego Wyszomirskiego, kwestia spotykania 
się. Państwo z urzędu zostaliście w urzędzie, no bo jest pandemia, połączyliście się Państwo zdalnie, 
radni są tutaj, mieszkańcy mogą przyjść ci, którzy są wcześniej zapisani, no ale nie było pandemii 
półtorej tygodnia temu, kiedy było spotkanie w świetlicy w Cielu. Mogliśmy na zdjęciach zobaczyć 
Pana Wójta, Panią Dyrektor GCK, nic nie stanowiło problemu w spotkaniach, w pozowaniach do 
zdjęć. Tam było dużo więcej ludzi i nie było problemu. Problemem było między innymi dla Pani 
Dyrektor pojawienie się na Komisji Skarg i Wniosków w sprawie dotyczącej działalności GCK, która 
odbyła się w lipcu i sierpniu, kiedy zachorowań było kilkadziesiąt, ale teraz, kiedy mamy kilka 
tysięcy, dla Pani Dyrektor spotykanie się na imprezach i pozowanie do zdjęć nie jest problemem i 
nie jest okresem pandemii i zagrożenia koronawirusem. 

Sołtys Kruszyna Krajeńskiego Pani Anetta Steltmann powiedziała, że chciałaby poznać tajemniczy 
harmonogram jesiennego równania dróg w poszczególnych sołectwach. Mieszkańcy Kruszyna 
Krajeńskiego również są ciekawi, co powstanie w strefie przemysłowej między ulicą Patrolową, 
Kolejową, Łochowską. Jakie plany ma Urząd Gminy Białe Błota. Kwestia komunikacji w Kruszynie 
Krajeńskim, mieszkańcy do stycznia czekają na uruchomienie linii. Pani Sołtys złożyła prośbę żeby w 
planach WPF jak są zadania, żeby je w taki sposób opisywać, aby wiadomo było, o jaki odcinek drogi 
chodzi.  

Głos zabrała redaktor naczelna czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja, która rozpoczęła od 
popularnego w gminie Białe Błota Dzień dobry. Redaktor powiedziała, że nie może zrozumieć, 
dlaczego nie ma tutaj wójta Gminy Białe Błota, w jej ocenie jest to unik. Pan wójt jak przyszedł na 
mediacje, przyszedł bez maseczki, odległość, która ich dzieliła to był metr, Pani redaktor zwróciła 
uwagę, że Pan wójt i radca prawny powinni mieć maseczkę, nie do końca byli przygotowani, tutaj 
jest problem żeby przyjść na sesję. Redaktor naczelna czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja 
nie będzie powtarzać po przedmówczyni Pani Kasperuk, ale niestety bliskie relacje, brak dystansu, 
który widzimy, na co dzień w internecie, a jedynie to, że jest sesja i tu mamy wtedy epidemie to na 
pewno musi budzić zdziwienie wszystkich i jej zdaniem jest to arogancja, to jest nie pierwszy raz. 
Redaktor naczelna przypomniała, że ta część sesji, w której uczestniczymy, to są wolne wnioski i 
odpowiedzi, bo tak brzmi według porządku obrad. Ile to sesji mamy takich, że mieszkańcy zadają 
pytania i wolne wnioski, brak jest odpowiedzi na niektórych sesjach, tak jakby pan Wójt nie 
przeczytał lub nie wiedział, co to znaczy odpowiedzi, ja później dostaje odpowiedzi nie na temat. Na 
sesji sierpniowej, kiedy redaktor naczelna składała oświadczenie w sprawie tak zwanej Rady Etyki 
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Mediów, to było jej oświadczenie a dostała bezczelną, arogancką odpowiedź od wójta, a to nie było 
pytanie to było oświadczenie. Redaktor naczelna czasopisma Białe Błota info zapytała, bo 
przeglądała zmiany w budżecie w uchwale budżetowej i przeczytała, że o 1 000 000 zł zmniejszyły 
się nasze dochody z tytułu udziału w podatkach, tych podatkach, które otrzymujemy ze Skarbu 
Państwa, PIT od osób fizycznych, od osób prawnych. Redaktor naczelna przypomniała dyskusję nad 
tegorocznym budżetem, dyskusję nad obligacjami, gdzie mówiło się, że jesteśmy w tak cudownym 
korzystnym położeniu, że pewne rzeczy nam nie grożą mimo epidemii i zapewniano mieszkańców i 
państwa radnych o tym, że sytuacja jest bardzo dobra. To było też w ciągu roku na różnych 
dyskusjach podczas komisji i teraz redaktor czyta, że o 1 000 000 zł mamy w dochodach mniej z tego 
podziału tych podatków, to jest bardzo duża kwota. Redaktor naczelna czasopisma Białe Błota info 
Marzanna Kreja zadała pytanie czy nasz budżet, nasze dochody zostały zawyżone po to żeby móc 
ewentualnie ubiegać się o jakieś środki, kredyty, obligacje, czy to jest skutek błędu Pani Skarbnik, 
czy to faktycznie jest tak, że okazuje się, że to też był błąd Pani Skarbnik, nawet, jeżeli tamto nie 
było błędem, to założenie, że jesteśmy w tak cudownym położeniu i w tak dobrej sytuacji, że nic 
nam nie grozi. 1 000 000 zł mniej to jest szalona kwota, to jest kwota, która wystarczyłaby na altanę 
w Cielu i wiele innych inwestycji. Redaktor naczelna wyraziła zdziwienie, że ze strony radnych nie 
padło w tej kwestii żadne pytanie na temat, dlaczego te dochody gminy się zmniejszyły. Redaktor 
naczelna odniosła się również do blokowania przez wójta Gminy Białe Błota na jego rzekomo 
prywatnym profilu Wójt Dariusz Fundator oficjalnie. Pan wójt odpowiadał Rzecznikowi Praw 
Obywatelskich, który zwrócił się do niego w tej sprawie, że to jest jego prywatny profil, że są 
blokowane tylko osoby, które komentarze zamieszczają nie takie, może krytyczne. Redaktor 
zapytała, dlaczego jest blokowana, bo nie miała możliwości zadania pytania, wstawienia żadnego 
komentarza, bo od początku nie miała takiej możliwości, w tej chwili nie widzi profilu wójta i nie 
ukrywa, że dostaje jakieś printscreeny. Podejrzewa, że inne osoby, które są zablokowane przez 
wójta nie mogą się z tym zapoznać a takich informacji nie ma na stronie Urzędu Gminy, które 
zamieszcza Pan na swoim profilu. Niestety Pan okłamał Rzecznika Praw Obywatelskich, bo redaktor 
jest osobą, która nie miała szansy zamieścić niczego a została totalnie zablokowana. Redaktor 
naczelna chciała również zapytać czy to jest przypadek, że audyt dotyczący ZAZu, w tym audycie 
uczestniczyła Pani Agnieszka Abramczyk, która jest mediatorem sądowym wpisanym na listę 
mediatorów podobnie jak wójt Fundator, podobnie jak inne osoby. Czy to jest przypadek? Taka 
odpowiedź padła ze strony Pani Sekretarz, że celowo dane tych audytorów zostały ukryte, no bo 
gazeta by się czepiała nasza i tak dalej. Zdaniem redaktor naczelnej nie jest to do końca przypadek i 
zastanawia się czy do audytu potrzebny był mediator, chyba nie, bo to jest zupełnie inna ścieżka. 
Konsultacje w sprawie programu współpracy z organizacjami, wczoraj na Komisji Oświaty redaktor 
usłyszała, że te konsultacje się odbyły i zapytała dzisiaj czy tak trudno w ramach współpracy, jeżeli 
mówimy o współpracy z organizacjami to może nie zawracajmy sobie głowy uchwaleniem tego 
programu skoro tak faktycznie nie potrafimy współpracować, czy jest tak trudno urzędnikowi, który 
ma w zakresie swoich zadań, czyli również otrzymuje z tego tytułu pensję wysłać do kilkunastu 
organizacji, podejrzewa redaktor naczelna, że takich działających organizacji jest kilka w naszej 
gminie, maila z taką informacją, że jest program współpracy, można go skonsultować, można 
wyrazić swoje uwagi. Od tego czasu jak mamy wójta Fundatora, nie zdarza się żeby jakikolwiek 
urzędnik nas zawiadamiał. W aktualnościach w BIPie tego nie ma, na tablicy ogłoszeń również tego 
nie było i tak praktycznie organizacje muszą przeglądać wszystkie zarządzenia wójta. W tym roku 
ten program miał być uchwalony wcześniej, jeżeli my wiemy, że w listopadzie z reguły jest ten 
program, to patrzymy w tych miesiącach, w październiku nikomu do głowy by to nie przyszło. 
Mówienie czy pisanie w sprawozdaniu, że nikt się nie zgłosił do konsultacji, że jeżeli się o nich nie 
powiadamia to jest jakimś przekłamaniem. Mówiono również wczoraj o tym, że chcecie Państwo 
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rozszerzyć współpracę na taką współpracę pozafinansową, ona wynika z ustawy, tego nie potrzeba 
rozszerzać w uchwale, ponieważ to z ustawy wynika i to przez ten urząd nie jest realizowane od 
początku. Redaktor naczelna czasopisma Białe Błota info zapytała ile wydano na barierki w 
miejscowości Ciele, dokładnie na te barierki, nie na inwestycje tej ścieżki, tylko ile kosztowały nas te 
barierki. Redaktor naczelna ma nadzieję, że od wójta otrzyma taką odpowiedź, bo po to 
przechodzimy tutaj zadawać te pytania, żeby uzyskiwać odpowiedzi. Redaktor naczelna wróciła 
jeszcze do tematu organizacji pozarządowych, uważa, że Komisja Rewizyjna powinna przyjrzeć się 
sprawie redystrybucji środków finansowych dla organizacji pozarządowych w ramach tych małych 
grantów do 10 000 zł. Jeżeli czyta się, że jedna z takich organizacji dostaje 2 granty, one są na 
szkolenia i to szkolenie dotyczy 25 osób czy nawet 10 osób, bo mamy 2 takie wnioski i godzina pracy 
osoby szkolącej w zakresie na przykład darcia pierza kosztuje 500 zł, to, jeżeli my, jako gmina 
przyznajemy takie dofinansowania do takiego typu działań, małe granty są do 10 000 zł, to redaktor 
myśli sobie, że to nie jest szkolenie z jakimś profesjonalistą prawnikiem czy finansistą, który tyle by 
wziął za godzinę. Ale jeżeli możemy to policzyć te 20 godzin na kwotę 10 000 zł to wychodzą jakieś 
kosmiczne kwoty. Byłoby bardzo dobrze gdyby Komisja Rewizyjna przyjrzała się temu podziałowi 
tych pieniędzy, jak to faktycznie wygląda i czy faktycznie te organizacje, które mogłyby zrobić coś 
ciekawego, redaktor mówi o organizacji, która robi te szkolenia z reguły dla siebie, dlatego, że jeżeli 
mówi się, że ta organizacja miała też zawiadomić mieszkańców o możliwości szkolenia na przykład z 
ceramiki, to takiego powiadomienia o takich warsztatach nie było to znaczy, że te pieniądze są 
przeznaczane tylko dla tej organizacji i dla osób, które ją wspierają. Redaktor naczelna czasopisma 
Białe Błota info zadała pytanie Panu Czyżewskiemu czy wie czy mamy w Gminie honorowego 
obywatela, otrzymała odpowiedź, że Pan Czyżewski nie wie, że takiego obywatela honorowego 
mamy i redaktor naczelna się zastanawia no, bo każdy z tych państwa, którzy pracują w urzędzie, 
teraz w różnych CV będzie pisał, że jest samorządowcem i tak dalej, no, ale jeżeli takich 
podstawowych rzeczy urząd nie wie to redaktor naczelna czegoś tu nie rozumie. Odnośnie Pana 
Krzyżanowskiego redaktor naczelna poprosiła, żeby radny nie uskuteczniał prywaty na komisjach, 
bo to, z czym wczoraj mogliśmy się zapoznać to jest prywata, to jest załatwianie swoich prywatnych 
spraw zawodowych na komisjach i takie coś nie powinno mieć miejsca. Od sierpnia pan 
Krzyżanowski nie odpowiedział na pytanie zadane przez Panią redaktor na sesji i nie wie czy 
złożenie jednego zdania jest taką wielką fatygą. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Andrzej Szmytka podziękował za możliwość wypowiedzenia się, 
radny powitał wójta, który zdalnie jest w urzędzie, poprzednicy mówili, że byłoby bardzo miło gdyby 
Pan się nie bał tu w Łochowie być. Po części jest takie zrozumienie dla nas, że Pan niechętnie 
przyjeżdża do Łochowa. Andrzej Szmytka powitał serdecznie mieszkańców, którzy są na łączach 
internetowych dzięki nim mamy możliwość przedstawienia się, z jakimi problemami występujemy. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu powitał radnych, którzy pozostali na obradach tej sesji, 
zaznaczając, że jest to czwarta jego kadencja w powiecie bydgoskim i nigdy nie było takiej sytuacji 
absencji na obradach sesji rady powiatu jak tu dziś został. Są sporadyczne, wyjątkowe sytuacje, gdy 
jednego bądź dwoje radnych na obradach nie ma. Na końcu obrad sesji rady gminy mówimy o 
problemach naszych codziennych i dobrze by było żeby to wszyscy słyszeli z radnych a nie zwinąć 
ogon i opuścić obrady. Na tym nie polega praca radnego, proszę przyjąć to do wiadomości. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Andrzej Szmytka powiedział, że skupi się na sprawach 
porządkowych, czystości na terenie gminy Białe Błota. Zaznaczył, że pracował w Urzędzie Gminy w 
referacie drogowym przez kilka lat, obsługiwał z pracownikami całą gminę i aż tak dużo pretensji nie 
było do tego zespołu, że ludzie nie pracują, gdzieś się obijają i nie widać ich, że nie wiadomo, kiedy 
będą poszczególne prace wykonywane. Dziś Pani sołtys mówi, że chciałaby widzieć harmonogram, 
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ale jest jakiś problem. Trzeba to wszystko przynajmniej publikować, żeby była dostępność dla 
wszystkich w internecie. Ponadto przyjeżdżać do sołectw i rozmawiać z ludźmi, takie zadanie sam 
sobie stawiał i z tymi ludźmi rozmawiał. Były chwilę ciężkie, przykre rozmowy, ale można było 
zaobserwować, że ludzie z tego byli zadowoleni. Wiceprzewodniczący Rady Powiatu porusza się po 
sołectwach i nie widzi pracowników z referatu drogowego, zrobił dzisiaj około 20 zdjęć na chodniku, 
który biegnie po części przez Łochowo, obszedł ulicę Dębową jedną z najstarszych ulic 
wyasfaltowanych, która wymaga jak najszybciej podjęcia naprawy. Na Komisji Gospodarki 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu zwracał uwagę w kwestii studni chłonnych, że robi się w 
następujący sposób: wybiera się z przetargu firmę, firma przyjeżdża czyści te studzienki chłonne a 
piasek leży przy krawężnikach. Gdy podszedł do pracowników zapytał, dlaczego to jest tak robione, 
usłyszał: bo gmina tak nam tylko kazał i żadnych innych prac. Było to dla niego niezrozumiałe, były 
to Święta Wielkanocne, po krótkim czasie ten cały piasek, który był przy krawężnikach znalazł się w 
strumieniu wody w tych studzienkach. Ulica Cedrowa a Dębowa, w tym roku była rozpatrywana, 
procedowana skarga, którą złożył na działalność szczególnie referatu drogowego za pośrednictwem 
Pana wójta. Wiceprzewodniczący Rady Powiatu prosił, aby dwa, trzy razy do roku te studnie 
chłonne były czyszczone. Dzisiaj ma zrobionych 20 zdjęć i między innymi tą studzienkę, jeżeli ktoś 
jest zainteresowany może służyć pomocą jak tam wygląda. Zapchana jest 10 cm od kratki i co będzie 
późną jesienią, a gdy będzie zima? Lekceważenie tych podpowiedzi, które są znaczące a znaczące, 
dlatego że Wiceprzewodniczący ma duże doświadczenie w temacie drogowym, równania dróg i 
wszystko, co jest związane z drogami. Pan wójt i zespół drogowy nie potrzebują pomocy, ale róbcie 
dobrze żebyśmy byli z tego zadowoleni. Dziura, która była przy wejściu do kościoła, średnicy 45 cm, 
głęboka 10 cm od dwa i pół miesiąca została wyasfaltowana asfaltem na zimno, zaniżony ten asfalt, 
źle zawibrowany, nieoblany emulsją dookoła i co będzie, gdy przyjdą pierwsze przymrozki i roztopy. 
Wyobraźcie sobie państwo wszystko poleci z powrotem. Gdzie jest kontrola, gdzie jest kierownik, 
który powinien wiedzieć o tym. Na zwróconą wcześniej mu uwagę śmiał się z tych uwag na temat 
studzienki na ulicy Cedrowej, później pokazałem mu jak odbiera prace, które nie były oblane 
obrzeża emulsją asfaltową. Na ulicy Dębowej półtora roku, przy boisku jadąc od strony drogi 
powiatowej po prawej stronie na przeciw sklepu, który tam mieści się, jest skrzywiony słupek ze 
znakiem drogowym. Gdzie są te kontrole regularne, co Pan wójt opowiadał, że są prowadzone? Nie 
ma tego, a jeżeli są to być może w Białych Błotach. Progi, które są na ulicy Dębowej, proszę sobie 
zobaczyć za dnia jak te progi wyglądają pod względem malowania, żeby one były widoczne. Wczoraj 
będąc w Białych Błotach widziałem jak pięknie zrobione są progi, dlaczego tak nie jest zrobione 
przykładowo w Łochowie. Tyle tych przykładów jest, że do państwa radnych obecnych i 
nieobecnych na sesji Wiceprzewodniczący Rady Powiatu skierował wniosek, aby w trybie szybkim 
dokonać poprzez Komisję Rewizyjną kontroli pracy referatu drogowego i zarządzania tym 
referatem. Po co ja o tym mówiłem zeszłego roku 22 czerwca na sesji, dlaczego to, co mówimy na 
komisjach bezpieczeństwa nie jest zrobione? Panie wójcie, dlaczego nie ma odpowiedzi od Pana? 
Lekceważy Pan moją osobę, nie robi się tak Panie wójcie, proszę się zastanowić nad tym. 

Prowadzący obrady Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut podziękował za tą 
wypowiedź i stwierdził, że te uwagi trzeba przyjąć ze zrozumieniem, jako doświadczonego działacza 
samorządowego i mieszkańca Łochowa. Te uwagi od jakiegoś czasu się powtarzają i trzeba Panie 
wójcie dołożyć więcej starań, aby te zgłaszane elementy znalazły później odbicie w działaniach.  

Radny Bronisław Balcerowski chciał zająć stanowisko w dwóch sprawach. Należałoby sprawdzić 
sprawę dotyczącą kursowania rozkładu jazdy linii 92, radny otrzymał zgłoszenie, że pozmieniano 
rozkłady, inaczej jest na tablicy na przystanku, inaczej jest w internecie a inaczej jeżdżą autobusy. 
Radny zauważył, że od 1 października zmieniono godzinę autobusu, który odjeżdżał o 6:50 na 7:06, 
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różnica jest 16 minut, to spowodowało, że mieszkańcy pracujący w gminie Białe Błota nie zdążają do 
pracy na godzinę 7:30, żeby jechać wcześniej musieliby wyjechać 5:00 z minutami. Młodzież, która 
jeździ do szkół ponadpodstawowych w Bydgoszczy też nie zdąża na zajęcia lekcyjne, które zaczynają 
się o godz. 8:00. Radny opisał sytuację, gdy autobus skończył bieg w Drzewcach a zgodnie z 
rozkładem jazdy na Błoniu miał jechać do Łochowa. 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator zauważył, że aktualizacja w tym zakresie została dokonana 
na stronach Zarządu Dróg i rozumie z wypowiedzi radnego, że ta aktualizacja nie nastąpiła na 
tabliczkach przystankowych. Radny przyznał, że na tabliczkach i te autobusy inaczej przyjeżdżają, 
ludzie czekają. Rozkład na Błoniu podaje, że autobus jedzie do Łochowa a autobus zatrzymuje się w 
Drzewcach i tam kończy bieg.  

Radny Bronisław Balcerowski odniósł się do rozstrzygnięć nadzorczych Wojewody Kujawsko-
Pomorskiego w sprawie dwóch uchwał, które zostały praktycznie unieważnione, w tym 
rozstrzygnięcie nadzorcze stwierdzające nieważność uchwały o zbiorowym zapotrzebowaniu w 
wodę. W naszym regulaminie były rozbieżności, które były niezgodne z ustawą o zbiorowym 
zaopatrzeniu w wodę i odprowadzaniu ścieków. W ocenie organu nadzorczego Rada Gminy nie 
zrealizowała wszystkich warunków wynikających z artykułu ustawy. Radny Bronisław Balcerowski 
zapytał, kto powinien sprawdzić naszą treść uchwały? Radny czy nasza kancelaria prawna? Jeżeli 
przygotowujemy taki akt i go głosujemy to nie jesteśmy w stanie wszyscy sprawdzić czy to jest 
zgodne z tą ustawą. Drugie orzeczenie było w sprawie uchwały nadania nazwy obiektu 
sportowemu, tu z kolei była sytuacja taka, że nie jest to akt prawa miejscowego a jednak został 
opublikowany. Zdaniem radnego nie do końca nasza kancelaria czuwa nad poprawnością prawną 
przygotowanych aktów do głosowania na Radzie. 

Radna Anna Banaszek zapytała wójta gdzie znajdziemy, w którym miejscu czy na BIPie, czy 
gdziekolwiek, o jakie drogi składamy wnioski o dofinansowania. My, jako radni chcielibyśmy 
wiedzieć, jakie wnioski były złożone czy do wojewody, czy z różnych dotacji. Radna nie może tego 
znaleźć a w naszej gminie zostały takie wnioski i takie sprawy posunięte daleko a nadal nie wiemy, 
jakie drogi i o jakie dofinansowanie się staramy. Wracając do wypowiedzi Pana Andrzeja Szmytki 
radna Banaszek nadmieniła, że musimy kontrolować prace, które są wykonywane na terenie naszej 
gminy, płacimy firmą wykonującym naprawę naszych dróg. Nie patrząc daleko na ulicę Dębową 
naprzeciwko Sawanny, zgłaszała, że zapadła się tam studzienka a ona jest już znowu zerwana. Tam 
jest taka dziura i stwarza niebezpieczeństwo dla samochodów się tam poruszających. Musimy 
kontrolować czy te firmy naprawcze robią to dobrze, o czym mówił Pan Andrzej Szmytka. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Bezpieczeństwa Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski 
odpowiadając na wcześniejsze pytania odniósł się do uchwały, o której wspomniał radny Bronisław 
Balcerowski i wiedzy radnych na temat prawnych z zapisów dotyczących tej uchwały. Stanowisko 
radnego jest absolutnie zrozumiałe i zasadne, my, jako Komisja Gospodarki zawsze omawiamy 
uchwały będące w naszej kompetencji, ta uchwała również została omówiona. Padło zapytanie czy 
ten dokument na pewno jest właściwy czy Pani Prezes wie o tym czy są spełnione wszelkie 
formalności i dostaliśmy takie zapewnienie. W związku z czym nie bawiliśmy się w czytanie i 
poprawianie przecinków i literówek, skupiliśmy się na merytoryce. Rzeczywiście zostaliśmy 
poinformowani, że dokument jest w pełni lege artis. Kolejną sprawą jest odpowiedź na kwestię 
autobusu szkolnego, gdzie jeden radny zgłaszał uwagi, co do przystanku. Radny Łukasz Wyszomirski 
nie wie jak ma traktować ten wniosek, ale z całą stanowczością stwierdził, że będzie przeciwny tego 
typu pomysłom. Patrząc w stronę rozwoju naszej gminy tych przystanków powinno przybywać, 
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sugerowanie likwidacji przystanku na ulicy Borowikowej w Zielonce jest wyjątkowo nietrafionym 
pomysłem. Kolejną sprawą poruszaną przez kilku radnych i Panią sołtys była kwestia siatki połączeń 
międzygminnej. Na ostatniej Komisji Gospodarki podjęliśmy wspólną decyzję, że chcemy powołać 
zespół dla wszystkich radnych, zaprosimy radnych sołectw, aby każde sołectwo miało swojego 
przedstawiciela, w celu poznania zasadności i przebudowy siatki, ponieważ pierwotnie Pani sołtys 
składała wniosek o obsługę Kruszyna Krajeńskiego, łączy się to z przebudową dla sołectw Zielonka i 
Ciele, okazało się, że w międzyczasie została wybudowana pętla w Murowańcu, nic o tym nie 
wiedzieliśmy. Łochowo i Łochowice też zgłosiły pretensje do rozbudowy tego połączenia, w związku 
z tym ta pętla nie ma racji bytu. Według informacji radnego kosztowała ona 13 000 zł. Powołujemy 
zespół do pracy nad tą siatką połączeń. Radny Łukasz Wyszomirski przekazał również informacje od 
poseł Ewy Kozaneckiej, że Pan Premier Mateusz Morawiecki ogłosił decyzję o przyznaniu 
dofinansowaniu inwestycji z rządowego funduszu Polski Ład programu inwestycji strategicznych i 
został zaakceptowany wniosek na modernizację głównej przepompowni ścieków i obiektów 
mechanicznego oczyszczania ścieków w miejscowości Białe Błota na łączną kwotę 10 250 746,23 zł. 
Radny Podziękował Pani Poseł za to, że to finansowanie w tak gigantycznej kwocie udało się 
pozyskać. 

Głos zabrał wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator, który odwołując się do słów radnego 
Bronisława Balcerskiego w kwestii związanych z rozstrzygnięciem nadzorczych w sprawie naszego 
regulaminu w zakresie spraw wodno-kanalizacyjnych podkreślił, że prace związane z tworzeniem 
regulaminu trwały przez ponad 4 miesiące i były uzgadniane z instytucją nadzorującą, czyli Wodami 
Polskimi na każdym etapie przygotowywania tego regulaminu. Wody Polskie ten regulamin nam 
zatwierdziły, dlatego też tworząc uchwałę i przekazując ją radnym do zaakceptowania mieliśmy 
świadomość w pełni wykonania wszystkich zadań, które w ramach czynności nadzorczych Wód 
Polskich zostały dokonane. Wójt podkreślił, że artykuł 19 został przez nasz zakład rozbudowany, bo 
zakłada się w nim minimalny standard usług, my wychodzimy z założenia, że ten minimalny 
standard usług w wielu przypadkach jest niewystarczający. Drastycznym przykładem, który można 
przytoczyć jest rok 2018, Szczyrk i wybuch gazu. Zapisy w ustawie, które dopuszczają ten minimalny 
poziom usług, powodują, że nie wszystkie instalacje, które są realizowane przez poszczególnych 
wykonawców mają swoje odzwierciedlenie później w ZUDP. Kolejni wykonawcy, którzy przystępują 
do robót, nie widzą tych instalacji, które są pod ziemią i dochodzi do tego typu zdarzeń. Stąd też 
zapisy w naszym regulaminie odbiegają nieco od tego minimalnego poziomu usług. Po wszczęciu 
czynności nadzorczych wójt jest w stałym kontakcie ze służbami wojewody w tym zakresie, mamy 
przygotowaną ścieżkę uzgodnień, co do poprawy tego regulaminu. Jesteśmy na etapie 
przygotowywania korekty regulaminu i będziemy sukcesywnie te zakwestionowane zapisy w 
regulaminie z Urzędem Wojewódzkim uzgadniać. Co do wniosków, które zostały w ubiegłym roku 
złożone przez gminę, został sporządzony taki dokument i był przekazywany na którejś z komisji, 
które się odbywały. Dokument wójt przedłoży na ręce Pana Przewodniczącego i wszystkich radnych 
do wiadomości. Co do regulaminu i harmonogramu równania dróg, wójt przekazał informacje od 
kierownika referatu, że w ciągu tego tygodnia regulamin zostanie udostępniony. Trudności 
związane z przygotowaniem tego regulaminu dotyczyły wyłonienia wykonawcy na bieżące 
utrzymanie dróg. Wykonawca został wyłoniony, można było przeprowadzić z nim konsultacje, jeśli 
chodzi o tą część gminy składającą się z miejscowości: Lisi Ogon, Łochowo, Łochowice. Tam 
będziemy kierować siły i środki wykonawcy zewnętrznego, dlatego musieliśmy przeorganizować 
funkcjonowanie naszych własnych sił i środków. 

Wójt odniósł się jeszcze do powracającego tematu związanego z harmonogramem kursowania linii 
92. Taki wniosek, aby Zarząd Dróg uwzględnił nasze oczekiwania związane z kontynuacją tej linii 
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dalej niż do Drzewiec i Łochowa a kierować autobus do Łochowic został przez Urząd Gminy złożony, 
odpowiedzi w tej sprawie jeszcze nie otrzymaliśmy. 

Wójt nie chciałby się odnosić do wypowiedzi radnego powiatowego Andrzeja Szmytki. Szanuje 
wszystkie wypowiedzi, ale wiele krytycznych wypowiedzi, często w wyniku niezrozumienia, pada 
pod adresem urzędu, to są sprawy wynikające z możliwości funkcjonowania urzędu w minionych 
latach. Wójt nie będzie dociekał, dlaczego w gminie dopuszczono możliwości stosowania 
odwodnienia dróg poprzez studnie chłonne, których wydolność i wydajność jest bardzo 
ograniczona. Wychodzimy z założenia, że należy budować solidnie i na lata. Na terenie Łochowa 
budujemy całą sieć kanalizacji deszczowych, przy ulicy Cyprysowej sieci kanalizacji deszczowej mają 
zasięgi, które obejmują kilkanaście sąsiednich ulic i nie będzie dochodziło do lokalnych podtopień. 
Wójt uważa, że szkoda marnować sił i środków na budowę, wymianę konserwację istniejących 
studni chłonnych, jego zdaniem należy zabrać się za to, aby zrobić porządnie instalację deszczowe w 
taki sposób, abyśmy nie musieli martwić się o opady deszczu i zalewanie ulic. Przy ulicy Okopowej 
ruszamy z inwestycją, system kanalizacji deszczowej jest tak rozwinięty, że jego budowa znacznie 
przewyższa koszt budowy samej ulicy. Zamiarem naszym jest doprowadzić do tego, aby 
miejscowość Łochowo została objęta kompleksowym systemem budowy dróg i odwodnienia tychże 
dróg wraz z budową oświetlenia. Te rozwiązania, które zostały przyjęte do zaprojektowania i 
wykonawstwa pozwolą w najbliższym czasie pozbyć się problemu zalewowego. Wójt zaprosił 
radnego Andrzeja Szmytke do rozmów i konsultacji, jest otwarty, ale nie będzie odnosił się do 
krytycznych uwag w sprawach, co, do których ani wina ani rola urzędu nie miała miejsca, zdaniem 
wójta są to niedopatrzenia administracji poprzednich urzędów. Wójt przedstawił projekt, który 
realizowany jest na terenie gminy, jako członek obszaru Metropolii Bydgoszcz. Przystąpiliśmy do 
zbudowania planu zrównoważonej mobilności miejskiej dla Bydgoskiego Obszaru Funkcjonalnego. 
W toku prac zostały rozpisane konsultacje społeczne, które mają na celu zarówno prezentację idei 
tego planu oraz przedmiotu wykonanych prac, istotnym elementem jest omówienie postulatów 
raportu diagnostyczno-strategicznego. Ważne jest również, aby zbierać nowe pomysły, które należy 
umieścić w naszym zrównoważonym planie mobilności i dlatego te konsultacje zostały ogłoszone. 
Ta informacja jest publikowana na stronie Urzędu Gminy, termin konsultacji został wyznaczony na 
25 listopada w godz. 18:15-19:45. Jeżeli sytuacja epidemiologiczna pozwoli odbędą się stacjonarnie 
w SP im. Mariana Rejewskiego w Białych Błotach, będzie można uczestniczyć w formie zdalnej 
poprzez aplikację Teams, po uprzednim zgłoszeniu. 

Prowadzący obrady Wiceprzewodniczący Henryk Sykut oddał głos radnej Magdalenie Sznajder, 
która zauważyła, że kilka dni temu była poważna awaria w związku z wichurą, która przeszła. Część 
sołectwa Ciele nie miała prądu od 14:00 do 3:00 w nocy. Dla jednej z rodzin stał się problem, 
ponieważ w tej rodzinie jest dziewczynka pod respiratorem. Dodzwonienie się do Enei było cudem i 
tylko dzięki znajomości udało nam się dodzwonić do bydgoskiego zarządzania kryzysowego, gdzie 
otrzymaliśmy informację, w jaki sposób ta Pani ma się zachować, gdzie ma pobrać dodatkowo 
baterie do respiratora. Ta sytuacja dała radnej wiele do myślenia, tak dużo piszemy na Facebooku, 
dlaczego nie pojawił się żaden komunikat dla mieszkańców, że tego prądu nie będzie tak długo, 
dlaczego nikt nie uspokoił mieszkańców. Wszyscy zdajemy sobie sprawę z tego, że nie mieszkamy w 
bloku, w małych pomieszczeniach, piece działają przeważnie na prąd, związku, z czym mieliśmy w 
domach zimno, mieliśmy ciemno. Są mieszkańcy, dla których w tym momencie stał się dramat, takie 
zarządzanie kryzysowe w gminie Białe Błota powinno wydać jakieś oświadczenie na stronach 
sołectw, że tego prądu nie będzie, żeby ci ludzie w jakiś sposób się zabezpieczyli, że nie będzie 
prądu do rana. Radna zawnioskowała do wójta, żeby takie bardzo ważne informacje były przez 
urząd publikowane. Mieszkańcy pozostawieni zostali sami sobie, bez żadnej informacji, jest to 



27 

 

przykre. Może Panie wójcie, jeżeli dojdzie jeszcze do takiej sytuacji, może ktoś z urzędu napisałby do 
mieszkańców taką informację. Macie Państwo kontakt z zarządzaniem kryzysowym głównym w 
Bydgoszczy, można by było mieszkańców uspokoić. 

Wójt przyznał, że taka informacja dociera do urzędu za pośrednictwem operatora i producenta 
energii, jeżeli takie informacje docierają do urzędu to one są natychmiast publikowane, wszystkie 
informacje, które są od tego operatora publikujemy na swoich stronach. Natomiast, jeżeli takich 
informacji nie uzyskujemy, to proszę wybaczyć, ale nie mamy informacji innych niż te, które 
posiadają mieszkańcy, to musi być informacja sprawdzona, potwierdzona, płynąca ze źródła, czyli 
od operatora sieci Enea. Radna Magdalena Sznajder zapytała czy w takim razie ktoś z urzędu może 
skontaktować się zarządzaniem kryzysowym w imieniu gminy Białe Błota i taką informację uzyskać, 
chyba to nie jest trudne. To nie jest tak, że wy będziecie czekać, aż ktoś was powiadomi, w końcu 
wy się czegoś dowiedzcie i poinformujcie mieszkańców.  

Radny Łukasz Wyszomirski wyraził swoje zaskoczenie tym, że wójt rezygnuje z konserwacji urządzeń 
hydrotechnicznych znajdujących się w zasobie Gminy. Takie autorytatywne postawienie sprawy nie 
służy dobru mieszkańców, wystąpienie Pana Andrzeja Szmytki, jak zwykle zasadne, wskazało na 
pewne problemy, które również dotykają Sołectwo Zielonka. Kiedyś była skarga na sołtysa, że 
studzienki chłonne są zaniedbane, nie ma odwodnienia. Te studzienki powstawały tam gdzie nie 
było instalacji odprowadzenia wód deszczowych, ale zdaniem radnego, jeżeli coś mamy nawet, 
jeżeli byłoby to stare należałoby to konserwować. 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator w odpowiedzi zauważył, że nic takiego nie powiedział, 
stwierdził tylko, że aby usprawnić funkcjonowanie całego systemu odwodnienia dróg, taki element 
związany z projektowaniem i wykonawstwem kanalizacji deszczowej jest dla nas priorytetowy, to, 
że utrzymujemy i konserwujemy studnie chłonne - dowodem na to są prace, które dokonaliśmy na 
przestrzeni tego roku i to prace, które zostały wykonane w sposób należyty. Radny Wyszomirski 
powiedział, że pan Andrzej Szmytka stwierdził coś innego. 

Radna Ilona Nowakowska zapytała wójta w kwestii linii autobusowej nr 92. Czy dobrze zrozumiała, 
że przez to, że jest zmiana kursowania linii 92 to w pewnych kwestiach Łochowo zostało odcięte i 
zostały te kursy zmniejszone? Czy zasadne było przenoszenie pętli do Drzewiec, jeżeli czekamy z 
odpowiedzią, że 92 ma być przeniesione aż do Łochowic? Czy zasadne było wydawanie 13 000 zł, 
jeżeli za chwilę ta pętla będzie zbędna w Drzewcach. Przy starej pętli przy kościele została zdjęta 
wiata, gdzie był przystanek a są dwa przystanki jeden na tej pętli a drugi przy jezdni z dwoma 
kacperkami, stoją mieszkańcy czekają na 92 który nie wjeżdża już na tą starą pętlę stoją, deszcz czy 
nie deszcz nie mają żadnego zabezpieczenia, bo wiata, która była, została zdjęta. Zdaniem radnej 
jest niedopuszczalne, że nie jest to zgrane, komunikacja nie jest zgrana, plan wyjazdów, przyjazdów 
z tym, co powinno być, mieszkańcy są w błąd wprowadzani. 

Wójt odnosząc się powiedział, że z wypowiedzi radnego Bronisława Balcerskiego zrozumiał, że nie 
dotyczy to kwestii likwidacji jakichkolwiek połączeń funkcjonujących, tylko korekty tychże linii o 
kilkanaście minut, co do godzin, które były wcześniej ustalone. Nastąpi w tym zakresie sprawdzenie. 
Korekty, które wystąpiły już na rozkładach jazdy zamieszczone na stronie Zarządu Dróg muszą być 
adekwatne do tych, które są zamieszczone na przystankach autobusowych. Działania korekcyjne w 
tym zakresie zostaną podjęte w dniu jutrzejszym. 
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Co do kwestii związanej z przenosinami zdaniem wójta radny Ossowski już wiele razy przedstawiał 
tą kwestię jak dawno zostały podjęte przez niego działania w tym zakresie, aby móc skomunikować 
Drzewce. To nie ma nic wspólnego z możliwościami, które ewentualnie by nastąpiły w momencie, 
kiedy Zarząd Dróg wyraziłby gotowość i otwarcie na przedłużenie tejże linii do miejscowości 
Łochowice. Wójt podkreślił, że te informacje, na które oczekujemy będą miały aspekt 
możliwościowy jak i ekonomiczny, potrzeby są bardzo duże, ale każde modyfikacje i zmiany 
pociągają za sobą dodatkowe koszty musimy się nad tym wszystkim zastanowić, decyzja będzie 
należała do państwa radnych, ale potrzebne są dane, na które oczekujemy. 

Pani Marzanna Kreja redaktor naczelna czasopisma Białe Błota info złożyła dwa pytania jedno 
pytanie dotyczyło kwoty, jaką wydaliśmy na barierki w Cielu, proszę nie udawać, że to pytanie nie 
padło, bo Pan zamiata takie pytania niewygodne. Drugie pytanie dotyczyło obniżenia dochodów 
Gminy z tytułu udziału w podatkach PIT i CIT. Jakiego rodzaju, kto popełnił błąd czy był to błąd 
oszacowania naszych dochodów czy był to błąd w ocenie sytuacji. Na te pytania nie dostałam 
odpowiedzi. Jeśli chodzi o konsultacje programu współpracy z organizacjami, był to wniosek 
zarówno jedno i drugie do komisji rewizyjnej, drugi do pracowników urzędu, którzy nie 
współpracują z organizacjami. Jeśli mówimy o Panu Krzyżanowskim był to wniosek o zaniechanie 
prywaty na komisjach. Jeżeli mówimy o blokowaniu przez wójta mieszkańców na Facebooku, był to 
wniosek o zaniechanie blokowania. Padło pytanie czy to przypadek, że pani Agnieszka Abramczyk 
była audytorem w sprawie dotyczącej ZAZu. Na koniec redaktor naczelna czasopisma Białe Błota 
info zapytała, dlaczego rozstrzygnięcia nadzorcze wojewody nie są publikowane w BIPie, dlaczego 
mieszkańcy nie wiedzą, o jakie inwestycje urząd składa wnioski do różnych programów. Dlaczego 
Pan wójt był taki przejrzysty transparentny w kampanii a tutaj broni nam tej informacji. Redaktor 
naczelna złożyła wniosek o publikowanie w BIPie rozstrzygnąć nadzorczych Wojewody Kujawsko-
Pomorskiego, RIO, jeżeli dotyczą naszych uchwał i również w pozostałych sprawach, jeśli mówimy o 
składane wnioski o dofinansowanie inwestycji.  

Wójt w odpowiedzi stwierdził, że jeżeli chodzi o budowę inwestycji ścieżki pieszo-rowerowej, nie 
została ona jeszcze rozliczona, jeżeli będzie miał rozliczenie końcowe wójt poda ile kosztowały w 
tym zakresie barierki ograniczające. Co do kwestii obniżenia dochodów takiego obniżenia nie było, 
proszę zadać pytanie do Pani Skarbnik w formie pisemnej. Skarbnik szczegółowo wyjaśni, pod 
którymi pozycjami w tym zakresie mieszczą się wszystkie dochody, a takiego obniżenia nie było. Co 
do kwestii związanych z prywatnym Facebookiem wójta szczegółowo odnosił się do tego 
wielokrotnie i powtarzać się w tym zakresie nie ma zamiaru. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy radny Henryk Sykut powiedział, że była sytuacja taka, że w samej 
miejscowości Białe Błota budowano ulicę bez odwodnienia, później się okazało, że jedna ulica 
Centralna miała odwodnienie, ale przekroje były liche, w związku z tym, że nastąpiła eskalacja 
nagłych zjawisk, czyli deszcze nawalne, których kiedyś nie było w takim natężeniu, wówczas 
podjęliśmy uchwałę, że na głównej ulicy wymienialiśmy odwodnienie, chociaż ono było, ale nie 
spełniało swojej funkcji. Z kolei w Łochowie proces inwestycyjny drogi jest daleko opóźniony i 
zdaniem radnego teraz następuje lekkie przyspieszenie. Ulice zabudowane są od początku do 
końca, cała woda z posesji idzie na ulicę, nie ma gdzie tego odprowadzać trzeba faktycznie wziąć się 
za te prace, planować zgodnie z nowoczesnymi rozwiązaniami, nawet jak trzeba drożej zapłacić, ale 
nie trzeba drugi raz do tego wracać.  

Ad.11. Zakończenie obrad XLVII Sesji VIII Kadencji.  
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W związku z tym, że porządek obrad został wyczerpany prowadzący obrady Wiceprzewodniczący 
Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut podziękował mieszkańcom, że poświęcili czas, podziękował 
Wiceprzewodniczącemu Rady Powiatu oraz Wójtowi. 

Obrady LXVII Sesji VIII kadencji Rady Gminy Białe Błota zostały zamknięte. 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

          Jacek Grzywacz 

 
 
Zgodnie z § 39 ust 2 i 5 Statutu Gminy Białe Błota uwagi do protokołu można wnosić do dnia 
16.11.2021 r. Uwagi można wnosić w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy. 


